
�Oxelösund 

Kommunens råd för 
Funktionsnedsättningsfrågor (KRFF) 

Protokoll 

Datum 

2023-05-22 

Möte i kommunens råd för funktionsnedsättningsfrågor 

Tid Måndag den 15 maj klockan 15.00-16.40 
Plats Kommunhuset rum 293 

Närvarande 

Ledamot med ledsagare, Synskadades riksförbund Sörmland 
Ledamot, Riksförbundet för utvecklingsstörda barn, ungdomar och vuxna 
Ledamot, Riksförbundet för utvecklingsstörda barn, ungdomar och vuxna 
Ledamot, Demensföreningen 
Ledamot, ordförande Funktionsrätt 
Ledamot Reumatikerföreningen 
Ledamot, Personskadeförbundet RTP Södra Sörmland 
Ledamot Hörselskadades förening 
Ledamot, Hörselskadades Riksförbund 
Dag Bergentoft (M) ordförande 
Astrid Öhman Asp, ersättare politiker 
Klas Lundberg, ersättare politiker 
Pia Roden, sekreterare 

Anmäld frånvaro 
Inge Ståhlgren 
Ledamot

Ej anmäld frånvaro 
Ledamot, Strokeföreningen 
Ledamot, Föreningen Östra Sörmland HjärtLung 
Ledamot

§1 Ordförande öppnar mötet

§2 Dagordningen godkänns. Justerare väljs.

§3 Jan Hellström t.f. förvaltningschef, äldreomsorgsförvaltningen informerar och sva
rar på frågor om hur man möter upp med kompetens inom hemtjänsten gällande 
hörsel- och synskadade i Oxelösund. Det är Regionen som ansvarar för hjälpmedel 
till syn- och hörselskadade som har hemtjänst i Oxelösunds kommun. personalen 
ska hänvisa till Regionen om behov av hjälpmedel uppkommer. Ledamot säger att 
personalen måste veta hur hjälpmedlen fungerar och Jan svarar att det ska de 
kunna och det gäller även mer avancerade hjälpmedel. Astrid Öhman Asp undrar 
om teckenstöd skulle vara ett stöd för personalen. Dag tar med sig frågan om 
hjälpmedel till Katarina Berg, ordförande i Vård- och omsorgsnämnden som 
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sitter i NSV (gemensamma nämnden). Katarina och ledamot träffas för att för
bereda frågan om hjälpmedel innan frågan tas upp i NSV. Ledamot frågar om 
man inte kommunens arbetsterapeuter kan utbildas i hörselfrågor såsom att byta 
sladdar, batterier m.m. och att denna utbildning skulle ske kontinuerligt?  
Ledsagare till ledamot säger att till synskadade kommer det så många olika 
personal och det är ett problem för synskadade som inte lär känna rösterna på 
dem, de lär då aldrig känna igen rösterna på dem som kommer och utnyttjar därför 
inte alltid hemtjänsten: Jan svarar att det är svårt att hålla nere antalet personal, 
man måste ofta ändra i planeringen vilka som kommer men att man anstränger sig 
för att hålla nere antalet personal som kommer till de synskadade. Ledamot säger 
att det behövs ett samarbete mellan kommun och Region i hörselfrågor, många 
sitter ensamma hemma och får inte nödvändig hjälp med skötsel av hörapparaten. 
Hörcentralen vill komma ut i kommunen för att se så att hörapparaterna används 
och fungerar som de ska. Ledamot lämnar ett förslag att använda en hörselbuss 
där man kan få hjälp med sina hjälpmedel. Ledamot säger att för dementa så är 
behovet stort för de har dålig koll på sina hjälpmedel. Regionen säger att de inte 
har fått någon begäran om ett samarbete och rådet säger att de gärna skulle se att 
en sådan begäran lämnas in till Regionen av kommunen. 

§4 Kent Börjesson gatuingenjör, miljö- och samhällsbyggnadsnämnden informerar och
svarar på frågor om handikapplatser på stan efter byggnationen av nya Prisman
huset. Kent säger att planeringen av dessa har påbörjats. Platserna det handlar om 
är stora parkeringen, utmed gatan, utanför lca och vid hotellet. Vid hotellet är det 
två platser men skylten sitter mellan dem så det ser ut som· det bara är en plats, 
här måste skyltningen bli bättre säger Kent. 

Dag säger att det är viktigt att rådet blir en remissinstans och Kent svarar att under 
början av 2024 kommer planeringen att påbörjas om var behovet att handikapplat
ser finns och ett synstråk på torget är frågor som kommer. 

Kent frågar hur det sköts med handikapptillstånd och får till svar att även bilister 
utan tillstånd använder platserna, Parkeringsbolaget kommer att få i uppdrag att 
hålla ett extra öga på dessa platser. Viss trafik på torget kommer att förekomma vid 
leverans av varor till butikerna i nya Prismanhuset och då på anvisade platser. 

Paus för kaffe och bensträckare. 

§5 Pär Blom projektchef, Kustbostäder informerar och svarar på frågor om byggnat
ionen av Prisman 6. Per visar ritningar över lägenheterna i huset och övriga ytor. 
Det kommer att bli ett ledstråk runt hela huset med hänvisning in till butikerna och 
där kommer dörrarna även ha en avvikande färg, av utrymmesskäl kommer dörrar
na att öppnas utåt. Ledamot säger att ledstråket behöver gå vidare till övriga 
lokaler på torget. Ledamot berättar att det finns en ny teknik där man med en App 
kan få reda på vilken butik man går in i, det fungerar med blåtand. Extra viktigt är 
att det blir ett fungerande ledstråk vid Systembolagets lastkaj. I hörnet Torgga-
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tan/Järnvägsgatan blir det två skyddsrum i markplan. 

Lägenheterna är i storlek 1-4:or med rymliga balkonger och 90 cm bredd på bal
kongdörrarna. Uthyrningen har inte påbörjats men det finns intresse för lägenhet
erna. Det kommer att finnas 2 handikapplatser för de boende. Dag frågar om tids
planen hålls och det gör den svarar Pär, inflyttning i september 2024. 
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§6 Övrigt

• Balanslistan gås igenom och revideras.

• Inge Ståhlgren bevakar frågan i miljö- och samhällsbyggnadsnämnden att 
det säkerställs att rådet blir en remissinstans vid ny- och ombyggnationer.

• Frågan i vård- och omsorgsnämnden om hyresersättning till föreningar med 
lokal i Nyköping, bland annat SRF och Hörselskadades Riksförbund har det 
inte kommit svar på till dagens sammanträde.

• Ledamot får kontaktuppgifter till platschefen Hanna Clevhult på Medley för 
att vara behjälplig vid kontroll av ledstråk i badhuset. Han kommer även att 
ta upp önskemål om ett kombiomklädningsrum för de som är i behov av 
assistent.

• Ledamot önskar att sofforna i ytterområdena ses över, de äldsta sofforna är 
inte förankrade utan flyttas runt hur som helst. Finns det någon un
derhållsplan på sofforna? Sekreteraren tar med sig frågan till Kent Börjes
son och Jerry Karlsson på Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen.

Protokollet justeras 

Ordförande Justerande  




